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§ 109 

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Niklas Arvidsson (KD) 
med Per Carlsson (S) som ersättare. 
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§ 110  

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 15:09-15:45. 
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§ 111 Dnr KS 2024-002191.1.2.25 

Anmälningsärenden 2024-04-15 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
1. Protokoll från Styrelsemöte för Industribyggnader i Borås AB (IBAB) den 5 

februari 2024 
Dnr 2024-00031 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2. Centrala funktionshinderrådets protokoll 2024-02-01 
Dnr 2024-00024 

3. Finansrapport Borås stad 240229 
Dnr 2024-00022 

4. Klimatråd minnesanteckningar 
Dnr 2024-00227 

5. Protokoll från direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbunds 
sammanträde den 1 mars 2024 
Dnr 2024-00232 

6. Nominering till funktionshinderråden från Funktionsrätt Borås 
Dnr 2022-00661 

7. Akademiplatsen AB extra stämma 2024-03-05 
Dnr 2024-00231 

8. Beslut från operativa hälso- och sjukvårdsnämndens sammanträde den 6 
december 2023 - Samverkansavtal avseende ungdomsmottagning i Borås 
stad 2024 
Dnr 2023-00652 

9. Remiss: Uppföljning Överenskommelsen om samverkan mellan idéburna 
organisation och Borås Stad 
Dnr 2024-00201 

 
10. Skrivelse om lokal för Skol- och barnomsorgsmuseet i Borås 

Dnr 2024-00235 
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11. Protokoll från styrelsemöte för Sjuhärads Samordningsförbund den 15 mars 
2024 
Dnr 2024-00242 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

12. Protokoll från styrelsemöte för Borås Djurpark & Camping AB den 7 mars 
2024 
Dnr 2024-00031 

13. Protokoll från Borås Stadshus ABs sammanträde den 4 mars 2024 
Dnr 2024-00031 

14. Protokoll från styrelsemöte för Nätkraft Borås ABs tre bolag den 5 mars 
2024 
Dnr 2024-00031 

15. Protokoll från Styrelsemöte  för Fristadbostäder AB (FRIBO) den 5 mars 
2024 
Dnr 2024-00031 

16. Protokoll från styrelsemöte för Industribyggnader i Borås AB den 29 
februari 2024 
Dnr 2024-00031 

17. Protokoll från styrelsemöten för BoråsBorås TME AB den 13 februari 2024 
Dnr 2024-00031 

18. Protokoll från styrelsemöten för BoråsBorås TME AB den 30 januari 2024 
Dnr 2024-00031 

19. Protokoll från styrelsemöten för Inkubatorn i Borås AB den 22 och 23 
februari 2024 
Dnr 2024-00031 

20. Protokoll från styrelsemöte för AB Bostäder i Borås den 4 mars 2024 
Dnr 2024-00031 

21. Protokoll från styrelsemöte för AB Bostäder i Borås den 1 mars 2024 
Dnr 2024-00031 

22. Protokoll från styrelsemöte för Borås Kommuns Parkerings AB den 26 
februari 2024 
Dnr 2024-00031 

23. Protokoll från styrelsemöte för AB Toarpshus den 5 mars 2024 
Dnr 2024-00031 
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24. Protokoll från Styrelsemöte för Viskaforshem AB den 27 februari 2024 
Dnr 2024-00031 

25. Protokoll från Styrelsemöte för AB Sandhultsbostäder den 4 mars 2024 
Dnr 2024-00031 

26. Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö AB den 7 mars 2024 
Dnr 2024-00031 

27. Protokoll från styrelsemöten för Borås Nätkraft ABs tre bolag den 14 mars 
2024 
Dnr 2024-00031 

28. Sociala omsorgsnämndens beslut §191 gällande utredning om avgift för 
korttidsplats enligt SoL 
Dnr 2023-00870 
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§ 112 Dnr KS 2024-002411.1.2.25 

Delegationsbeslut 2024-04-15 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
1. Delegationslista från personal och förhandling 

2. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 
tjänstemän, löpnr 7 202 
Dnr 2024-00013 

3. 1-6/2024. Delegationsbeslut: Yttrande om Hemvärnsmän 
Dnr 2024-00007 
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§ 113 Dnr KS 2024-002172.3.1.0 

Personalekonomisk redovisning 2023 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Godkänna den Personalekonomiska redovisningen 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Den personalekonomiska redovisningen ska ligga till grund för kommunens 
strategiska arbete inom personalområdet. Redovisningen beskriver 
personalarbetet för 2023 och några år bakåt med fokus på personalstruktur, lön, 
arbetsmiljö, hälsa, jämställdhet, kompetensutveckling och utbildning.  
Stora pensionsavgångar och demografiska förändringar är något som Borås 
Stad, liksom andra kommuner, har att brottas med.  
 
Konkurrensen om arbetskraft med rätt kompetens är hård och kommer med all 
sannolikhet att hårdna än mer under de närmsta åren. Kompetensförsörjning är 
avgörande för hur kommunens verksamheter kommer att klara av att leverera 
välfärdstjänster i framtiden. Frågan berör hela samhället och vi som kommun 
behöver arbeta med helheten för att skapa en gemensam förståelse för hur vi 
ska hantera frågan, på både kort och lång sikt. Arbetet med 
kompetensförsörjning av stadens verksamheter pågår i respektive förvaltning 
och är en fråga som är direkt knuten till förvaltningarnas verksamheter, mål och 
uppdrag.  
 

 

Ett sätt att möta utmaningarna är genom goda utvecklingsmöjligheter och ett 
aktivt arbetsmiljöarbete då det är faktorer som bidrar till såväl kontinuitet som 
kvalitet i verksamheterna. Vägen framåt är att arbeta för ett jämställt arbetsliv 
där hälso- och arbetsmiljöarbetet prioriteras på samtliga ledningsnivåer och där 
medarbetares kompetens tas tillvara. Kommunstyrelsen tar sitt ansvar och leder 
det strategiska arbetet och nämnderna har ett fortsatt uppdrag att arbeta för de 
förändringar som krävs i verksamheterna. 

Beslutsunderlag 
1. Personalekonomisk redovisning 2023 
2. Kommunfullmäktigeskrivelse 
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§ 114 Dnr KS 2023-008221.1.1.1 

Svar på motion av Maria Lindgren (SD) och Ann-
Charlotte Blomqvist (SD): ”Ta ställning mot 
normalisering av förtryck” 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Att avslå motionen. 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M) och Marie Jöreteg (M) till 
förmån för sitt yrkande.  
 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) 
till förmån för sitt yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Marie Lindgren (SD) och Ann-Charlotte Blomqvist (SD) har vid 
Kommunfullmäktiges sammanträde den 22 november 2023 lämnat in förslaget 
att Borås Stad, som ett steg i rätt riktning för en mer jämställd stad, upphör att 
använda foton och bilder på kvinnor införda hijab och chador. 
Kommunstyrelsen menar att arbetet mot förtryck är oerhört viktigt och bör 
bedrivas varje dag, av varje medarbetare och i hela Borås Stads verksamhet, 
men att förbjuda vissa motiv i vår kommunikation är inte vägen att gå. 
 Kommunstyrelsen föreslår därför att Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Beslutsunderlag 
1. Motion av Maria Lindgren (SD) och Ann-Charlotte Blomqvist (SD): Ta 
ställning mot normalisering av förtryck. 

Förslag och yrkanden  
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att avslå motionen 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar att Kommunstyrelsen förslår 
Kommunfullmäktige besluta: Att avslå motionen, se bilaga. 
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Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar att Kommunstyrelsen förslår 
Kommunfullmäktige besluta: Att avslå motionen, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen förslår Kommunfullmäktige besluta: Att bifalla motionen, se 
bilaga. 
 
Anne Rapinoja (V) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlsons (M) yrkande och dels till Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 115 Dnr KS 2023-005121.1.6.1 

Revidering av Riktlinjer för marknadsföringssamarbete 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta:  
Riktlinjer för marknadsföringssamarbete beslutade 22 februari 2024 upphävs 
samt att  
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att fastställa nya Riktlinjer för 
marknadsföringssamarbete som börjar gälla när, och under förutsättning att, 
Kommunfullmäktige upphäver Riktlinjer för marknadsföringssamarbete 
beslutade 22 februari 2024. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) 
till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har sedan 2008 riktlinjer för marknadsföringssamarbeten med bland 
annat idrottsklubbar och kulturevenemang. Genom detta beslut fastställs nya 
riktlinjer som ska gälla när Kommunstyrelsen tecknar avtal om samarbeten. 
Kommunfullmäktige förlängde på sitt sammanträde 22 februari 2024 riktlinjer 
för marknadsföringssamarbete. Kommunstyrelsen föreslår att dessa upphävs. 

Beslutsunderlag 
1. Förslag: Riktlinjer för marknadsföringssamarbeten 

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Riktlinjer för 
marknadsföringssamarbete beslutade 22 februari 2024 upphävs samt att 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att fastställa nya Riktlinjer för 
marknadsföringssamarbete som börjar gälla när, och under förutsättning att, 
Kommunfullmäktige upphäver Riktlinjer för marknadsföringssamarbete 
beslutade 22 februari 2024. 
 
Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar att Kommunstyrelsen förslår 
Kommunfullmäktige besluta: Riktlinjer för marknadsföringssamarbete 
beslutade 22 februari 2024 upphävs. Kommunstyrelsen beslutar för egen del att 
fastställa nya Riktlinjer för marknadsföringssamarbete med angivna justeringar. 
De nya Riktlinjerna börjar gälla när, och under förutsättning att, 
Kommunfullmäktige upphäver Riktlinjer för marknadsföringssamarbete 
beslutade 22 februari 2024, se bilaga 
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Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. 
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§ 116 Dnr KS 2023-000693.7.2.25 

Enkäter gällande rapportering av ej verkställda 
gynnande biståndsbeslut år 2023 kvartal 4 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Rapporterna läggs till handlingarna. 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M),  Niklas 
Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) till förmån för sitt yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet. 

Sammanfattning av ärendet 
Den 1 juni 2013 bildades den nya myndigheten Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) som då tog över tillsynsverksamheten från Socialstyrelsen. Det 
innebär att kommuner nu är skyldiga att anmäla till IVO om beviljade insatser 
enligt socialtjänstlagen (SoL) och LSS inte har verkställts senast tre månader 
efter beslut.  
 
Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 
tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen 

Beslutsunderlag 
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 4 kap.1 
§ SoL t.o.m. den 31 december 2023 
2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 9 § LSS 
t.o.m. den 31 december 2023 
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Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta:  Att rapporterna läggs till handlingarna. 
 

 

 

Kommunalrådet Marie Jöreteg (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD)  
yrkar att Kommunstyrelsen förslår Kommunfullmäktige besluta: Rapporterna 
läggs till handlingarna. Kommunstyrelsen uppdras att kalla presidierna i Vård- 
och äldrenämnden, Sociala omsorgsnämnden och Lokalförsörjningsnämnden 
till ett kommande sammanträde med Kommunstyrelsen, för att redovisa hur 
nämnderna planerar för att det framtida platsbehovet kan mötas, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Marie Jöreteg (M) och 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande.  

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) förslag och 
dels till Marie Jöreteg (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 117 Dnr KS 2024-002392.4.2.2 

Ansökan om utökad limit - Borås Energi och Miljö AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att bemyndiga Kommunstyrelsen att under 2024 ha rätt att nyupplåna, dvs öka 
kommunens skulder under 2024, för förmedling till kommunens bolag med 
totalt 1 100 000 000 kronor.  
 

 

 

 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att utöka kreditlimiten avseende år 
2024 för Borås Energi och Miljö AB med 500 000 000 kronor. 
 
Vidare beslutar Kommunstyrelsen för egen del att uppdra åt 
Stadsledningskansliet att genomföra en riskbedömning av Borås Energi och 
Miljö ABs finansiella ställning 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har inkommit med en ansökan om utökad limit 
motsvarande 500 miljoner kronor för 2024. De ekonomiska förutsättningarna 
för bolaget har förändrats sedan bolagets budget fastställdes. Under senare 
delen av 2023 utnyttjades mer likvida medel än vad som förväntats och på 
grund av ytterligare ökade bränslepriser och lägre elpriser kommer bolagets 
resultatnivå att bli sämre och bolaget får därmed en lägre självfinansieringsgrad. 
Det gör att nuvarande limit för likviditeten behöver utökas.  

Kommunstyrelsen beslutar normalt om bolagens finansiering i samband med 
godkännande av bolagets budget, men då befintlig limit inte är tillräcklig 
behöver separat beslut om utökad limitgräns för år 2024 fattas. För att ge 
bolaget nödvändig rörelsekredit fram till att Kommunstyrelsen godkänner 
budget och finansiering för 2025 föreslås en ökad limit på 500 000 000 kronor, 
vilket innebär en total limit på 4 980 333 000 kronor. 

Den utökade kreditlimiten för Borås Energi och Miljö AB innebär att den totala 
låneramen för Borås Stad behöver utökas. Kommunfullmäktige har i samband 
med Budget 2024 beslutat att bemyndiga Kommunstyrelsen att under 2024 ha 
rätt att nyupplåna, dvs öka kommunens skulder under 2024, för förmedling till 
kommunens bolag med totalt 600 000 000 kronor. Med anledning av 
förändrade förutsättningar för Borås Energi och Miljö AB behöver den totala 
nyupplåningen för bolagen att uppgå till 1 100 000 000 kronor för 2025. 

Kommunstyrelsen är bekymrad över att behovet av en utökad limit föreligger. 
Kommunstyrelsen beslutar därför för egen del att uppdra åt 
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Stadsledningskansliet att göra en riskbedömning av Borås Energi och Miljö ABs 
finansiella ställning. 

Beslutsunderlag 
1. Ansökan om utökad limit, Borås Energi och Miljö AB, 2024-03-15 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Annette Carlson (M), kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
och kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunstyrelsen förslår 
Kommunfullmäktige besluta:  Att bemyndiga Kommunstyrelsen att under 2024 
ha rätt att nyupplåna, dvs öka kommunens skulder under 2024, för förmedling 
till kommunens bolag med totalt 1 100 000 000 kronor.  
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att utöka kreditlimiten avseende år 
2024 för Borås Energi och Miljö AB med 500 000 000 kronor. 
Vidare beslutar Kommunstyrelsen för egen del att uppdra åt 
Stadsledningskansliet att genomföra en riskbedömning av Borås Energi och 
Miljö ABs finansiella ställning, se bilaga. 
 

 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson yrkar bifall till Annette Carlson (M), 
Niklas Arvidsson (KD) och Andreas Exners (SD) yrkande. 
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§ 118 Dnr KS 2023-008711.1.1.25 

Utredning om avgifter för bostad med särskild service 
enligt SoL 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Uppdatera Taxa för vård och omsorg om äldre och funktionsnedsättning enligt 
Sociala omsorgsnämndens beslut om avgifter för bostad med särskild service 
enligt SoL. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD)  till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Sociala omsorgsnämnden beslutade 2023-06-12 att inte införa en avgift för 
service-och omvårdnadsinsatser för bostad med särskild service enligt SoL. 
Sociala omsorgsnämnden vill tydliggöra att beslutet innebär att avgift inte heller 
tas ut för hemsjukvård. Det beror på den negativa påverkan på brukarnas 
ekonomi och att intäkten för nämnden blir så pass liten. Däremot beslutades att 
en avgift tas ut för trygghetslarm enligt vad som framgår av Taxa för vård och 
omsorg om äldre och personer med funktionsnedsättning. 

Beslutsunderlag 
1. Sociala omsorgsnämndens beslut 2023-12-11 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta Uppdatera Taxa för vård och omsorg om äldre 
och funktionsnedsättning enligt Sociala omsorgsnämndens beslut om avgifter 
för bostad med särskild service enligt SoL. 
 
Kommunalrådet Marie Jöreteg (M), kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
och kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Uppdatera Taxa för vård och omsorg om äldre 
och funktionsnedsättning enligt Sociala omsorgsnämndens beslut om avgifter 
för bostad med särskild service enligt SoL, se bilaga. 
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Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) förslag och 
dels till Marie Jöreteg (M), Niklas Arvidsson (KD) och Andreas Exners (SD) 
yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 119 Dnr KS 2024-002031.1.2.25 

Årsredovisning 2023 för Sjuhärads 
samordningsförbund 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Kommunfullmäktige beslutar för sin del styrelsen för Sjuhärads 
samordningsförbund ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

Jäv  
På grund av jäv deltar inte Annette Carlson (M) i handläggning och beslut i 
detta ärende. För Annette Carlson (M) tjänstgör Hasse Ikävalko (M). 

Sammanfattning av ärendet 
Förbundsstyrelsen har fastställt årsredovisning 2023 för Sjuhärads 
samordningsförbund och revisorerna har tillstyrkt att styrelsens ledamöter 
beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 
Resultatet för 2023 är ett negativt resultat på -805 tkr och det egna kapitalet 
uppgår på balansdagen till 3 038 tkr. Resultatet var i linje med antagen budget 
och styrelsen har bedömt ett långsiktigt behov av eget kapital på minst 2 mnkr 
för att bedriva sin verksamhet. 
Samordningsförbundets medlemmar ska var för sig pröva om styrelsen ska 
beviljas ansvarsfrihet. 

Beslutsunderlag 
1. Årsredovisning 2023 för Sjuhärads samordningsförbund 
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§ 120 Dnr KS 2024-002023.2.1.0 

Revidering av taxa för offentlig kontroll enligt lagen om 
foder och animaliska biprodukter 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att godkänna och fastställa reviderad taxa för offentlig kontroll enligt lagen om 
foder och animaliska biprodukter. 

Sammanfattning av ärendet 
Den1 januari 2022 trädde en ändring i förordningen (2006:1165) om avgifter 
för offentlig kontroll av foder och animaliska biprodukter i kraft vilket innebar 
att en ny paragraf infördes. Denna paragraf, 8§, angav att i de fall där kontrollen 
utförs på sådan verksamhet som efterhandsdebiteras enligt förordningen 
(2021:176) om avgifter för offentlig kontroll av livsmedel och vissa 
jordbruksprodukter så skall kontrollmyndigheten även efterhandsdebitera 
kontroll enligt lagen om foder och animaliska biprodukter. 
 

 

 

Enligt den nu gällande taxan för offentlig kontroll och annan offentlig 
verksamhet inom livsmedelslagstiftningsområdet ska livsmedelskontroll 
efterhandsdebiteras. I och med det behöver taxan för offentlig kontroll enligt 
lagen om foder och animaliska biprodukter ändras för att anpassas till det nya 
regelverket. 

Även vissa andra förändringar av taxan föreslås. Taxans upplägg och språk har 
setts över för att bättre harmonisera med övriga taxor. 
Förvaltningen föreslår att den nya taxan ska gälla från 1 april 2024. I förslaget 
har förvaltningen tagit i beaktande att debitering med stöd av taxan kommer att 
ske efter utförd kontroll. 

Beslutsunderlag 
1. Miljö- och konsumentnämndens beslut om revidering av Taxa för offentlig 
kontroll enligt lagen om foder och animaliska biprodukter med bilagor, 2024-
01-25 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) yrkar på följande justering i sitt eget förslag: 
I förslaget till taxa står det att den föreslås börja gälla 2024-04-01. Detta ändras 
till 2024-xx-xx, för att taxan ska börja gälla från det att fullmäktige fattat beslut. 
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§ 121 Dnr KS 2024-001932.6.1.1 

Projekteringsframställan för Bodavallen, ombyggnad 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna Lokalförsörjningsnämndens projekteringsframställan under 
förutsättning att Fritids- och folkhälsonämnden tillstyrker förslaget, samt att 
godkänna projekteringsframställan avseende Bodavallen ombyggnad, del av 
Hässleholmen 3:1 m.fl. (Bodavallen). 

Protokollsanteckning 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) lämnar in en anteckning till protokollet, 
se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Fritids- och folkhälsonämnden har i lokalresursplaneringen framställt sitt behov 
till Lokalförsörjningsnämnden om att utföra om- och tillbyggnad av 
Bodavallen. Projektet omfattar en delvis restaurering och anpassning av 
befintlig tegelbyggnad och en tillbyggnad bestående av 2 st nya 
tillgänglighetsanpassade omklädningsrum med dusch, teknikutrymme och 5 st 
förråd (totalt 250 m2 BTA).  
Projektet finns med i Borås Stads investeringsbudget 2024 och har en 
projektbudget om 14 000 000 kronor.  
Byggstart preliminärt februari 2025 med preliminär inflyttning januari 2026. 

Beslutsunderlag 
1. LFF:s handlingar 2024-02-20 
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§ 122 Dnr KS 2024-002343.5.6.0 

Samverkansavtal om naturbruksutbildning 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att godkänna Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbunds rekommendation 
om att underteckna naturbruksavtal för perioden 2025 2028, där utredning om 
ny modell för avtalet ingår 

Sammanfattning av ärendet 
Samverkansavtalet mellan Västra Götalandsregionen (VGR) och länets 49 
kommuner om att regionen bedriver naturbruksutbildning på gymnasienivå på 
kommunernas uppdrag har funnits sedan VGRs bildande 1999. I avtalet ingår 
en skatteväxling som innebär att kommunen skatteväxlat över 50 % av 
kostnaden för gymnasieelever till regionen. Avtalet har regelbundet setts över, 
uppdaterats och undertecknats för en ny period. Det avtal som skulle gälla från 
1 januari 2023 och fyra år framåt godkändes inte av en kommun. Därmed föll 
avtalet eftersom det måste undertecknas av samtliga kommuner för att gälla. 
VGR och kommunerna beslutade att ett tillfälligt avtal skulle upprättas för 2023 
för att parterna skulle få tid att utarbeta ett nytt långsiktigt avtal. Det tillfälliga 
avtalet förlängdes för att även gälla 2024. Under 2023 pågick en politisk dialog 
mellan kommunerna och VGR om utformningen av ett nytt avtal. Syftet med 
dialogen som ägt rum i en politisk arbetsgrupp med representanter från VGR 
och kommunerna har varit att få samsyn mellan parterna om en väg framåt 
rörande samverkan kring naturbruksutbildning. Dialogen har baserats på 
underlag om avtalets bakgrund, syfte, hur det har fungerat och vilka 
ekonomiska effekter det haft på den kommunala ekonomin. Med utgångspunkt 
från slutsatser av den fördjupade kunskapen föreslår den politiska 
arbetsgruppen att parterna fattar beslut om ett nytt avtal som också inkluderar 
en utredning om en långsiktigt hållbar samverkansmodell. Det nya avtalet gäller 
perioden 2025-01-01 2028-12-31. När utredningen är genomförd och eventuellt 
beslut fattats om ny samverkansmodell och nytt avtal kan detta träda i kraft och 
ersätta befintligt avtal. Det innebär att det nya avtalet kan träda i kraft före 
2028-12-31. 

Beslutsunderlag 
1. Underlag från Boråsregionen angående vidare hantering av samverksavtal, 
2024-03-12 
2. Rättelse av Samverkansavtalet om naturbruksbruksutbildning mellan VGR 
och kommunerna i VG 2025 – 2028 
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§ 123 Dnr KS 2024-000391.2.4.1 

Årsredovisning 2023 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Enligt kommunallagens 8 kap 18 § ska årsredovisningen godkännas av 
Kommunfullmäktige. Det bör inte ske innan Kommunfullmäktige beslutat om 
ansvarsfrihet ska beviljas eller vägras nämnderna. Kommunfullmäktige 
ska också ta ställning till nämndernas budgetavvikelser. Nämndernas 
ekonomiska ansvar gäller över årsskiftet och eventuella budgetavvikelser, dvs 
resultatet efter kommunbidrag, ska föras över till nästkommande år som 
ackumulerade resultat. Detta gäller såväl över- som underskott. Beslut om 
resultatöverföring fattas av Kommunfullmäktige vid behandlingen av 
årsredovisningen. 

Följande dispositioner i Bokslut 2023 föreslås att göras: 

Verksamheten "Organisationshälsa" förlängs till och med år 2026. 8 000 000 kr 
"öronmärks" ytterligare vilket innebär att det totalt finns 11 200 000 kr 
tillgängligt. 

Avsättning till resultatutjämningsreserven RUR görs med ytterligare 75 000 000 
kr i kommunens balanskravsutredning. RUR är en del av kommunens egna 
kapital och specificeras där. 

Ovanstående åtgärder påverkar inte Borås Stads bokförda resultat för 2023. 

Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 312 825 000 kr 
överförs från tidigare år till 2024 enligt Kommunstyrelsens förslag under 
avsnittet Nämndernas resultat och verksamhet. 

Ej förbrukade investeringsmedel 2023 på sammanlagt 253 414 000 kronor 
omdisponeras från tidigare år till 2023 enligt Bilaga till årsredovisning, 
investeringar. 

Lista över uppdrag och ärenden som behandlas i samband med årsredovisning 
2023 godkänns och läggs till handlingarna. 

I övrigt godkänns Årsredovisning 2023 för Borås Stad. 

Notera Kommunstyrelsens beslut att verksamheterna under 2023 i Borås 
Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Nätkraft Borås Infra AB, Borås 
Djurpark & Camping AB, Borås kommuns Parkerings AB, Industribyggnader i 
Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, Inkubatorn i Borås AB, 
AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB 
Toarpshus, Viskaforshem AB samt i förekommande fall dotterbolag till dessa 
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bolag, bedöms ha bedrivits i enlighet med de ändamål och befogenheter som 
anges i respektive bolags bolagsordning och övriga direktiv.  

Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, 
Nätkraft Borås Infra AB, Borås Djurpark & Camping AB, Borås kommuns 
Parkerings AB, Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, 
Akademiplatsen AB, Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, 
Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB Toarpshus och Viskaforshem 
AB läggs till handlingarna. 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M) och Marie Jöreteg (M) till 
förmån för sitt yrkande.  
 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) 
till förmån för sitt yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande. 

Protokollsanteckning 
Anne Rapinoja (V) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Beslutsunderlag 
1. Årsredovisning 2023 
2. Omdisponeringar investeringar 2023 
3. Lista över uppdrag och ärenden som behandlas i samband med     

Årsredovisning 2023 
4. Kommunfullmäktiges uppdrag med kommentarer 2023 

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Enligt 
kommunallagens 8 kap 18 § ska årsredovisningen godkännas av 
Kommunfullmäktige. Det bör inte ske innan Kommunfullmäktige beslutat om 
ansvarsfrihet ska beviljas eller vägras nämnderna. Kommunfullmäktige 
ska också ta ställning till nämndernas budgetavvikelser. Nämndernas 
ekonomiska ansvar gäller över årsskiftet och eventuella budgetavvikelser, dvs 
resultatet efter kommunbidrag, ska föras över till nästkommande år som 
ackumulerade resultat. Detta gäller såväl över- som underskott. Beslut om 
resultatöverföring fattas av Kommunfullmäktige vid behandlingen av 
årsredovisningen. 
Följande dispositioner i Bokslut 2023 föreslås att göras: 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
28(49) 

Sammanträdesdatum 
2024-04-15 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Elektronisk justering 
 

Utdragsbestyrkande 
2B9DA640A968CAF36EA00E17E6993C7BFCEA498649  

 

Verksamheten "Organisationshälsa" förlängs till och med år 2026. 8 000 000 kr 
"öronmärks" ytterligare vilket innebär att det totalt finns 11 200 000 kr 
tillgängligt. 

Avsättning till resultatutjämningsreserven RUR görs med ytterligare 75 000 000 
kr i kommunens balanskravsutredning. RUR är en del av kommunens egna 
kapital och specificeras där. 

Ovanstående åtgärder påverkar inte Borås Stads bokförda resultat för 2023. 

Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 312 825 000 kr 
överförs från tidigare år till 2024 enligt Kommunstyrelsens förslag under 
avsnittet Nämndernas resultat och verksamhet. 

Ej förbrukade investeringsmedel 2023 på sammanlagt 253 414 000 kronor 
omdisponeras från tidigare år till 2023 enligt Bilaga till årsredovisning, 
investeringar. 

Lista över uppdrag och ärenden som behandlas i samband med årsredovisning 
2023 godkänns och läggs till handlingarna. 

I övrigt godkänns Årsredovisning 2023 för Borås Stad. 

Notera Kommunstyrelsens beslut att verksamheterna under 2023 i Borås 
Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Nätkraft Borås Infra AB, Borås 
Djurpark & Camping AB, Borås kommuns Parkerings AB, Industribyggnader i 
Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, Inkubatorn i Borås AB, 
AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB 
Toarpshus, Viskaforshem AB samt i förekommande fall dotterbolag till dessa 
bolag, bedöms ha bedrivits i enlighet med de ändamål och befogenheter som 
anges i respektive bolags bolagsordning och övriga direktiv.  

Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, 
Nätkraft Borås Infra AB, Borås Djurpark & Camping AB, Borås kommuns 
Parkerings AB, Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, 
Akademiplatsen AB, Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, 
Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB Toarpshus och Viskaforshem 
AB läggs till handlingarna. 

 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Marie Jöreteg (M) 
yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta:  Enligt 
kommunallagens 8 kap 18 § ska årsredovisningen godkännas av 
Kommunfullmäktige. Det bör inte ske innan Kommunfullmäktige beslutat om 
ansvarsfrihet ska beviljas eller vägras nämnderna. Kommunfullmäktige ska 
också ta ställning till nämndernas budgetavvikelser. Nämndernas ekonomiska 
ansvar gäller över årsskiftet och eventuella budgetavvikelser, dvs resultatet efter 
kommunbidrag, ska föras över till nästkommande år som ackumulerade 
resultat. Detta gäller såväl över- som underskott. Beslut om resultatöverföring 
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fattas av Kommunfullmäktige vid behandlingen av årsredovisningen. Följande 
dispositioner i Bokslut 2023 föreslås att göras: Verksamheten 
"Organisationshälsa" förlängs till och med år 2026. 8 000 000 kr "öronmärks" 
ytterligare vilket innebär att det totalt finns 11 200 000 kr tillgängligt. 

Till utrednings-, ritnings- och markarbeten, för att anlägga Borås Skyttecenter 
”öronmärks” 50 mnkr.  

Ovanstående åtgärder påverkar inte Borås Stads bokförda resultat för 2023.  

Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 312 825 000 kr 
överförs från tidigare år till 2024 enligt Kommunstyrelsens förslag under 
avsnittet Nämndernas resultat och verksamhet. 

Ej förbrukade investeringsmedel 2023 på sammanlagt 253 414 000 kronor 
omdisponeras från tidigare år till 2023 enligt Bilaga till årsredovisning, 
investeringar. Lista över uppdrag och ärenden som behandlas i samband med 
årsredovisning 2023 godkänns och läggs till handlingarna. 

Under avsnittet om Grundskolenämnden i årsredovisningen (s. 123) görs 
följande tillägg: ”Grundskolenämnden hade + 26 303 tkr i ackumulerat resultat 
vid ingången av år 2023. Kommunstyrelsen föreslår att resultatet – 537 tkr 
överförs till det ackumulerade resultatet. Det innebär att det ackumulerade 
resultatet efter 2023 uppgår till + 25 766 tkr. Nämnden får, enligt budget 2024, 
använda sig av det ackumulerade resultatet för att undvika besparingar i 
verksamheten p g a volymförändringar.” 

I övrigt godkänns Årsredovisning 2023 för Borås Stad.  

Notera Kommunstyrelsens beslut att verksamheterna under 2023 i Borås 
Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Nätkraft Borås Infra AB, Borås 
Djurpark & Camping AB, Borås kommuns Parkerings AB, Industribyggnader i 
Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, Inkubatorn i Borås AB, 
AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB 
Toarpshus, Viskaforshem AB samt i förekommande fall dotterbolag till dessa 
bolag, bedöms ha bedrivits i enlighet med de ändamål och befogenheter som 
anges i respektive bolags bolagsordning och övriga direktiv. Årsredovisningarna 
för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Nätkraft Borås Infra AB, 
Borås Djurpark & Camping AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 
Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus och Viskaforshem AB läggs till handlingarna, 
se bilaga. 

Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Enligt 
kommunallagens 8 kap 18 § ska årsredovisningen godkännas av 
Kommunfullmäktige. Det bör inte ske innan Kommunfullmäktige beslutat om 
ansvarsfrihet ska beviljas eller vägras nämnderna. Kommunfullmäktige ska 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
30(49) 

Sammanträdesdatum 
2024-04-15 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Elektronisk justering 
 

Utdragsbestyrkande 
2B9DA640A968CAF36EA00E17E6993C7BFCEA498649  

 

också ta ställning till nämndernas budgetavvikelser. Nämndernas ekonomiska 
ansvar gäller över årsskiftet och eventuella budgetavvikelser, dvs resultatet efter 
kommunbidrag, ska föras över till nästkommande år som ackumulerade 
resultat. Detta gäller såväl över- som underskott. Beslut om resultatöverföring 
fattas av Kommunfullmäktige vid behandlingen av årsredovisningen. Följande 
dispositioner i Bokslut 2023 föreslås att göras: Verksamheten 
"Organisationshälsa" förlängs till och med år 2026. 8 000 000 kr "öronmärks" 
ytterligare vilket innebär att det totalt finns 11 200 000 kr tillgängligt. 

Till markundersökningningsföretag, ammunitionsröjningskonsulter samt 
utrednings-, ritnings- och markarbeten, för att anlägga Borås Skyttecenter 
”öronmärks” 50 mnkr. Ovanstående åtgärder påverkar inte Borås Stads 
bokförda resultat för 2023. Ackumulerade resultat i driftredovisningen på 
sammanlagt 312 825 000 kr överförs från tidigare år till 2024 enligt 
Kommunstyrelsens förslag under avsnittet Nämndernas resultat och 
verksamhet. Ej förbrukade investeringsmedel 2023 på sammanlagt 253 414 000 
kronor omdisponeras från tidigare år till 2023 enligt Bilaga till årsredovisning, 
investeringar. 

Lista över uppdrag och ärenden som behandlas i samband med årsredovisning 
2023 godkänns och läggs till handlingarna. 

Under avsnittet om Grundskolenämnden i årsredovisning göra följande 
justering: ”Grundskolenämnden hade + 26 303 tkr i ackumulerat resultat vid 
ingången av år 2023. Kommunstyrelsen föreslår att resultatet – 537 tkr överförs 
till det ackumulerade resultatet. Det innebär att det ackumulerade resultatet 
efter 2023 uppgår till + 25 766 tkr. Nämnden får under 2024 använda sig av sitt 
ackumulerade resultat för att undvika besparingar i verksamheten. 
Kommunstyrelsen aviserar därmed en ambition om att förstärka nämndens ram 
i kommande budget. 

I övrigt godkänns Årsredovisning 2023 för Borås Stad.  

Notera Kommunstyrelsens beslut att verksamheterna under 2023 i Borås 
Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Nätkraft Borås Infra AB, Borås 
Djurpark & Camping AB, Borås kommuns Parkerings AB, Industribyggnader i 
Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, Inkubatorn i Borås AB, 
AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB 
Toarpshus, Viskaforshem AB samt i förekommande fall dotterbolag till dessa 
bolag, bedöms ha bedrivits i enlighet med de ändamål och befogenheter som 
anges i respektive bolags bolagsordning och övriga direktiv. Årsredovisningarna 
för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Nätkraft Borås Infra AB, 
Borås Djurpark & Camping AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 
Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus och Viskaforshem AB läggs till handlingarna, 
se bilaga.  
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Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Enligt 
kommunallagens 8 kap 18 § ska årsredovisningen godkännas av 
Kommunfullmäktige. Det bör inte ske innan Kommunfullmäktige beslutat om 
ansvarsfrihet ska beviljas eller vägras nämnderna. Kommunfullmäktige ska 
också ta ställning till nämndernas budgetavvikelser. Nämndernas ekonomiska 
ansvar gäller över årsskiftet och eventuella budgetavvikelser, dvs resultatet efter 
kommunbidrag, ska föras över till nästkommande år som ackumulerade 
resultat. Detta gäller såväl över- som underskott. Beslut om resultatöverföring 
fattas av Kommunfullmäktige vid behandlingen av årsredovisningen. Följande 
dispositioner i Bokslut 2023 föreslås att göras:  

Verksamheten "Organisationshälsa" förlängs till och med år 2026. 8 000 000 kr 
"öronmärks" ytterligare vilket innebär att det totalt finns 11 200 000 kr 
tillgängligt. 

Avsättning till Borås Djurpark och Camping AB görs om 75 000 000 kr. 

Ovanstående åtgärder påverkar inte Borås Stads bokförda resultat för 2023.  

Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 312 825 000 kr 
överförs från tidigare år till 2024 enligt Kommunstyrelsens förslag under 
avsnittet Nämndernas resultat och verksamhet.  

Ej förbrukade investeringsmedel 2023 på sammanlagt 253 414 000 kronor 
omdisponeras från tidigare år till 2023 enligt Bilaga till årsredovisning, 
investeringar.  

Lista över uppdrag och ärenden som behandlas i samband med årsredovisning 
2023 godkänns och läggs till handlingarna. I övrigt godkänns Årsredovisning 
2023 för Borås Stad. Notera Kommunstyrelsens beslut att verksamheterna 
under 2023 i Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Nätkraft Borås 
Infra AB, Borås Djurpark & Camping AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås Stad Sida 2(2) Borås AB, BoråsBorås TME AB, 
Akademiplatsen AB, Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, 
Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB 
samt i förekommande fall dotterbolag till dessa bolag, bedöms ha bedrivits i 
enlighet med de ändamål och befogenheter som anges i respektive bolags 
bolagsordning och övriga direktiv. 

Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, 
Nätkraft Borås Infra AB, Borås Djurpark & Camping AB, Borås kommuns 
Parkerings AB, Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, 
Akademiplatsen AB, Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, 
Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB Toarpshus och Viskaforshem 
AB läggs till handlingarna, se bilaga.  
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Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlson (M) och Marie Jöretegs (M) yrkande och dels till Niklas 
Arvidsson (KD) och Helena Ishizakis (KD) yrkande och dels till Andreas 
Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 124 Dnr KS 2024-002801.1.2.25 

Initiativärende: Fokus på Näringslivsfrågor i 
Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att årligen under något kommunstyrelsemöte göra 
det möjligt för näringslivsenheten komma och presentera relevanta ämnen 
kopplat till näringslivsfrågor. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Marie Jöreteg (M) 
har inkommit med ett initiativärende till Kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 
1.Initiativärende: Fokus på Näringslivsfrågor i Kommunstyrelsen 

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar bifall till initiativärendet.  
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§ 125 Dnr KS 2024-000991.2.2.1 

Revidering av Borås Stads Riktlinjer för 
trädvårdsarbetet 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta:  
Att anta Borås Stads riktlinjer för trädvårdsarbetet. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Riktlinjer för trädvårdsarbetet behöver uppdateras då fyra år gått sedan 
antagande.  Dokumentet har reviderats med några mindre justeringar av 
exempel på träd. 
Därtill har det förtydligats vilka globala mål inom Agenda 2030 som 
dokumentet svarar emot. 
Följande globala mål kommer riktlinjen att bidra till: 
* 11. Hållbara städer och samhällen 
* 13. Bekämpa klimatförändringar 
* 15. Ekosystem och biologisk mångfald 
Tekniska nämnden beslutade 24 januari att godkänna revideringarna och skicka 
vidare riktlinjerna för antagande. Efter detta har redaktionella justeringar gjorts 
för att ange korrekt namn på berörda bolag. 
Riktlinjerna togs fram 2020 efter att Kommunfullmäktige bifallit Marie Fridéns 
(M) motion: TRÄD i en vacker stad. Inför antagande skickades då riktlinjerna 
på remiss till berörda nämnder och bolag. Då den aktuella revideringen endast 
handlar om mindre justeringar har dokumentet inte skickats på remiss denna 
gång. 

Beslutsunderlag 
1. Riktlinjer för trädvårdsarbetet 2024-03-13 
2. Tekniska nämndens beslut 2024-01-24 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att anta Borås Stads riktlinjer för 
trädvårdsarbetet. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att anta Borås Stads 
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riktlinjer för trädvårdsarbetet, med följande förändringar, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 126 Dnr KS 2024-002253.1.1.1 

Detaljplan för Tullen, Triangeln 13 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva 
möjligheten att upprätta en detaljplan för en livsmedelsbutik (Handel) för del av 
fastigheten Triangeln 13 på Tullen. Detaljplanen ska prioriteras i 
Samhällsbyggnadsnämndens produktionsplan för 2026. 
 

Lidl Sverige KB (Lidl) skickade under 2019 in en markansvisningsansökan för 
tre platser för butiksetablering och däribland Triangeln 13 (området) samt 
Makrillen 11. Den senare är i gång och beräknas vara färdigställd tidigt under 
2025. Området är beläget längs Göteborgsvägen, mitt emot RISE. Här vill Lidl 
pröva möjligheten att upprätta en detaljplan för byggnation av en fristående 
livsmedelsbutik med en byggnadsarea på cirka 2 500 m² och en tomtarea på 
drygt 12 000 m² samt ca 140 parkeringsplatser. 
Eftersom fastigheten idag saknar detaljplan har en markansvisningsberedning 
för området genomförts i syfte att pröva planläggning för handel. 
 
Under markanvisningsberedningen framkom flera synpunkter som ett 
eventuellt planarbete måste ta hänsyn till. Fastigheten ligger intill 
Göteborgsvägen som är stadens inkörsport från väster, så stor vikt kommer att 
behöva läggas på tomtens gestaltning. I och med att det är ett för staden viktigt 
stråk som i förlängningen leder ut till Sjömarken och Sandared, samt att en 
storbusshållplats har etablerats intill området är det av stor vikt att den tilltänkta 
byggnaden på så bra sätt som möjligt öppnar upp och välkomnar i sitt möte 
med gatan så att stora nivåskillnader i form av betongstöd minimeras och 
butiken på så vis blir den naturliga del av gaturummet vilket gynnar både 
butiken och förbipasserande samt bussresenärer.  
Området skapar med sina nivåskillnader utmaningar åt tre håll där ovan 
nämnda gaturum är ett av dem. Åt väster är utmaningen hur man på snyggt sätt 
släntar av så byggnaden inte tornar upp sig allt för mycket. Mot norr möter 
området en brant slänt, så här blir det viktigt att släntens möte med 
naturmarken löses på ett tillfredställande sätt och att alla slänter hålls inom egen 
fastighet. Viktigt att dagvattenfrågan och dess lösning får en framträdande roll i 
planarbetet.  
 
Mot nuvarande skiss så skulle det vara önskvärt om den tilltänkta byggnaden 
kunde flyttas åt sydöst för att komma i närmare kontakt med 
storbusshållplatsen samt att de tre hörn i söder förändras till en linje som mer 
följer gatans dragning. På så sätt hamnar bilarna och parkering bakom (åt norr) 

Sammanfattning av ärendet 
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och byggnaden skapar liv, överblick och upplevd trygghet runt 
storbusshållplatsen.  
 
Lidls förslag på hur man vill disponera ytan behöver omarbetas i syfte att bl.a. 
minimera behovet av betongstöd vilket får ske i dialog med Lidl under den 
kommande planprocessen. 
I bygglovsskedet skall stor vikt läggas i utformning av byggnaden i dess möte 
med gaturummet samt att samtal skall föras med stadsträdgårdsmästaren om 
utformning av ytor så gata och butik harmoniserar och förstärker varandra. 
Inom området ligger idag två bostadshus som kommunen köpt in 2010 
respektive 2018. Bägge husen har hyrts ut och förvaltats av 
Lokalförsörjningsförvaltningen. Husen kommer att rivas, ett av husen rivs 
under mars/april 2024 och det andra huset håller på att tomställas. 
Positivt planbesked för Triangeln 13 är en förutsättning om att förvärva 
fastigheten Järnvägen 2:3 av Lidl Sverige KB eftersom att förvärvet är villkorat 
av att markanvisningsavtal för Triangeln 13 godkänns. 
 

 
 

Beslutsunderlag 
1. Ungefärlig planavgränsning – Triangeln 13, 2024-03-13 
2. Översiktskarta – Triangeln 13, 2024-03-13 
3. Utkast Situationsplan – Triangeln 13, 2024-03-13 
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§ 127 Dnr KS 2024-002263.1.2.1 

Förvärv av fastigheten Järnvägen 2:3 intill 
Stationsområdet 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Kommunen köper fastigheten Järnvägen 2:3 av Lidl Sverige KB för 22 500 000 
kronor enligt upprättat köpeavtal. 
 

 
Idag finns avtal med tre hyresgäster, varav en är uppsagd till den 31 augusti 
2024. Därefter finns det ingen hyresgäst som nyttjar lokalerna, utan resterande 
två hyresavtal omfattar endast parkerings- och uppställningsytor. Inriktningen 
är att under en begränsad tid spara byggnaden i avvaktan på besked från 
Trafikverket och deras framtida utbredning i området. Om kommunen blir 
ansvarig för en framtida rivning ska kostnaden för detta belasta 
Kommunstyrelsen. Kostnaden för att riva byggnaden har uppskattats till cirka 5 
000 000 kronor. Byggnaden kommer fram till rivning att förvaltas av 
Lokalförsörjningsförvaltningen och innebär för deras del ökade driftkostnader 
bl.a. i form av uppvärmning och vatten & avlopp. 
 
Vi har begränsat med information rörande markens beskaffenhet när det gäller 
eventuella föroreningar. När det gäller tidigare verksamheter så vet vi endast att 
det har funnits en drivmedelsstation med en ovanjordscistern under ett 
begränsat antal år nära den sydöstra kortsidan. En markmiljöundersökning 
gjordes 2013 och påvisade obetydliga föroreningar. Marken där 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen har blivit erbjuden att förvärva Lidl Sverige KB:s (Lidl) fastighet 
Järnvägen 2:3 (fastigheten) för 22 500 000 kronor, där priset är satt utifrån en 
värdering som Svefa utförde under 2023. Fastigheten har en areal om 37 092 
kvm och är belägen direkt väster om järnvägsstationen i centrala Borås. 
Fastigheten är planlagd för järnvägsändamål och allmän plats i gällande 
detaljplan, Stadsplan för anordnande av centralbro, akt 1583K-P140. Delar av 
fastigheten kan eventuellt komma att tas i anspråk för järnvägsändamål om det 
blir en ny tågstation i Borås.  Området utgörs av en plan asfalterad yta och 
omsluts av järnvägsspår och gatumark. I väster gränsar fastigheten mot 
Göteborgsvägen och i norr mot Magasinsgatan. Fastigheten är bebyggd med ett 
godsmagasin/äldre lagerbyggnad. Byggnaden är enligt fastighetsinformationen 
uppförd 1939 och är av enkel standard, där lokalytan uppgår till 6 012 kvm. 
Inom fastigheten finns rättigheter (servitut) till förmån för fastigheten intill, 
Järnvägen 4:1, som ägs av Trafikverket. 
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drivmedelsstationen låg har sanerats. Vidare har en uppställd buss läckt 
hydraulolja 2019, men det bör ha omhändertagits.  
 
Därutöver har vi tagit del av en översiktlig markmiljöundersökning som Golder 
utförde på beställning av Lidl år 2002. I några provtagningspunkter har alifater 
och aromater (alltså olja/bensin) påträffats i marken i halter över MKM 
(mindre känslig markanvändning). Dessa ligger samlade framför byggnaden (ut 
mot Göteborgsvägen). I en punkt har höga halter PAH påträffats. Alla metaller 
ligger under MKM. Analyser av grundvatten visar inget oroande heller. 
Oljeföroreningen påträffas på jorddjup över 1,5 meter. Så länge man inte avser 
att bebygga marken ovanför dessa punkter så måste inte föroreningen saneras. I 
och med att avsikten är att bebygga området med bostäder, kontor och 
motsvarande kommer det krävas viss sanering till nivån KM (känslig 
markanvändning). Inom ramen för planprogrammet kan kompletterande 
markmiljöundersökningar göras för att få en tydligare bild av vilka 
saneringsåtgärder som kommer att krävas vid en exploatering men 
bedömningen är att det är relativt begränsade åtgärder som krävs utifrån 
tidigare markmiljöundersökningar. Kostnaden för att ta bort oljeföroreningen 
är i sammanhanget troligtvis ganska liten och har grovt uppskattats till några 
hundratusen kronor för miljökontroll, transport och deponering. 
 
Ett förvärv av fastigheten skulle bl.a. underlätta genomförandet av 
”Strukturskiss Västra centrum” och kommande detaljplaner kring 
stationsområdet. Området runt stationen har under många år varit svårt att 
planera då stora markområden varit reserverade för en framtida ny järnväg. 
Borås Stad har genom ”Strukturskiss Västra centrum” skapat en gemensam 
målbild för stadsutvecklingen utmed spåren och i stationsområdet. I området 
väster om spåren, som i dagsläget främst består av markparkering, kan en 
levande blandstad växa fram och binda ihop Norrby och stadskärnan. En flytt 
av Norrby Långgata och Göteborgsvägen, som föreslås i ”Strukturskiss Västra 
centrum”, ger många fördelar. Att flytta och placera den längs med 
spårområdet, där Magasinsgatan går i dag och i dess raka förlängning, skulle 
innebära minskad barriäreffekt och möjliggöra att Norrby binds ihop med 
staden på ett helt annat sätt. Att förvärva fastigheten och säkerställa kommunalt 
markägande i detta område skulle underlätta och stärka kommunens roll i 
kommande planeringsarbete. 
 
Föreslaget köpeavtal med Lidl om att förvärva fastigheten är villkorat av att 
markanvisningsavtal och positivt planbesked erhålls för Lidl på ett område 
inom fastigheten Triangeln 13 längs Göteborgsvägen på Tullen. Här vill Lidl 
uppföra en fristående livsmedelsbutik med en byggnadsarea på cirka 2 500 m² 
och en tomtarea om cirka drygt 

Beslutsunderlag 
1. Köpeavtal – Järnvägen 2:3, 2024-03-13 
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2. Bilaga 1 till köpeavtal – Järnvägen 2:3, 2024-03-13 
3. Fastighetskarta – Järnvägen 2:3, 2024-03-13 
4. Översiktskarta – Järnvägen 2:3, 2024-03-13 
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§ 128 Dnr KS 2019-010393.1.2.2 

Markanvisningsavtal för del av Triangeln 13 längs 
Göteborgsvägen på Tullen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner markanvisningsavtal mellan Lidl Sverige KB och 
kommunen för del av Triangeln 13. Avtalet avser möjlighet till byggnation av 
en livsmedelsbutik om cirka 2 500 m² BTA inom en yta om ca 12 000 m² enligt 
kommande detaljplan. 

Sammanfattning av ärendet 
Lidl skickade under 2019 in en markansvisningsansökan för tre platser för 
butiksetablering och däribland Triangeln 13 samt Makrillen 11. Den senare är i 
gång och beräknas vara färdigställd tidigt under 2025. 
Fastigheten Triangeln 13 ligger längs Göteborgsvägen, mitt emot RISE, och här 
vill Lidl Sverige KB bygga en fristående livsmedelsbutik med en byggnadsarea 
om cirka 2 500 m² och en tomtarea om cirka 12 000 m² samt ca 140 
parkeringsplatser. Lidl Sverige KB erbjuds markanvisning för ett område om ca 
12 000 m² av fastigheten Triangeln 13. Markanvisningen innebär en ensamrätt 
att förhandla med kommunen om en överlåtelse av området. Parterna är 
överens att köpeskillingen ska uppgå till 450 kr/TA (Tomtarea) plus eventuell 
indexuppräkning.  
 

 

Inom området ligger idag två bostadshus som kommunen köpt in 2010 
respektive 2018. Bägge husen har hyrts ut och förvaltats av 
Lokalförsörjningsförvaltningen. Husen kommer att rivas, ett av husen rivs 
under mars/april 2024 och det andra huset håller på att tomställas. 
Lidl Sverige KB har fram till 2029-03-30 ensamrätt att förhandla med 
kommunen om förvärv av kvartersmark med följande grundläggande villkor: 
• Kvartersmarken för byggnaderna enligt blivande detaljplan ska 
överlåtas med äganderätt. 
• En långsiktig kvalitets- och miljöprofil ska eftersträvas. Det 
innebär att byggproduktionen ska planeras för ett miljöanpassat genomförande, 
att byggnadernas drift är energi- och resurseffektiv, att emissioner från 
byggnaden har minimal miljöpåverkan samt att blivande byggnader inte 
påverkar omgivningen negativt och att god innemiljö skapas. 

Markområdet är belägen längs Göteborgsvägen i ett för staden viktigt stråk som 
leder till Sjömarken och Sandared samt att stråket är stadens inkörsport från 
väster. Så stor vikt behöver läggas på tomtens gestaltning. Med en nyss anlagd 
storbusshållplats i närheten är det viktigt att den tilltänkta byggnaden anpassas 
till omgivningen och blir en naturlig del av gaturummet i den mån så kan ske. 
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I väster behöver slänter anpassas för att undvika att byggnaden inte tornar upp 
sig för mycket och möta den branta slänten norrut med hänsyn till växtlighet 
och hantering av dagvatten. Önskvärt är att byggnaden placeras sydöst inom 
fastigheten för att närma sig storbusshållplatsen. Det är viktigt att byggnaden i 
möjligaste mån harmoniserar med gaturummet. 
 
Kommunen ansöker om planuppdrag för Triangeln 13 och ska verka för att 
den tas in i produktionsplanen för 2026. När detaljplanen vunnit laga kraft ska 
köpeavtal tecknas med Lidl Sverige KB. Juridiskt tillträde till det markanvisade 
området kan ske först efter det att byggnation påbörjats genom gjutning av 
bottenplatta eller att annan grundkonstruktion är gjord för livsmedelsbutiken. 
Om kommande planarbete avbryts till följd av beslut av Kommunen eller 
detaljplanen upphävs vid en eventuell överprövning ska parterna gemensamt ta 
fram en ny lokalisering och verka för att en ny markanvisning ges, på villkor 
motsvarande villkoren i detta markanvisningsavtal.  
Föreslaget markanvisningsavtal med Lidl Sverige KB om en markanvisning 
inom fastigheten Triangeln 13 är villkorat av att köpeavtal godkänns i 
Kommunfullmäktige gällande förvärv av fastigheten Järnvägen 2:3. 

Beslutsunderlag 
1. Markanvisningsavtal – Triangeln 13, 2024-03-13 
2. Bilaga 1 till markanvisningsavtal – Triangeln 13, 2024-03-13 
3. Översiktskarta – Triangeln 13, 2024-03-13 
4. Situationsplan – Triangeln 13, 2024-03-13 
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§ 129 Dnr KS 2021-009693.1.1.1 

Granskningsyttrande Detaljplan för Dalsjöfors, 
Tummarp 1:116 m.fl. - Tummarpskolan  
 

 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 9 röster mot 4: 
Kommunstyrelsen anser att synpunkterna Kommunstyrelsen framförde i 
samrådet har beaktats i den mån det går och har inget övrigt att erinra. Planen 
bör ej antas innan exploateringsavtal tecknats. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD), 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplanen för Dalsjöfors, Tummarp 1:116 m.fl. – Tummarpsskolan har 
skickats till kommunstyrelsen i granskningsskedet.  
Planens syfte är att utöka byggrätten för att möjliggöra ut- och tillbyggnad av 
Tummarpskolan samt byggnation av en ny fullstor idrottshall. Planens syfte är 
även att möjliggöra byggnation av nya bostäder på fastigheten norr om skolan, 
vilket innebär cirka 45 nya lägenheter.  

Efter uppdragsbeslutet har Samhällsbyggnadsnämnden tagit ett 
inriktningsbeslut i ärendet, BN2021-2244 2022-11-17§ 333, beslutet togs efter 
en genomgång av kulturhistoriska värden i området. 
Samhällsbyggnadsnämnden godkände informationen och beslutade att lägga 
den till handlingarna samt lade till att samrådsförslaget ska utgå från att bevara 
befintliga byggnader på fastigheten Tummarp 1:116 och Tummarp 1:208 
genom rivningsförbud.  

Kommunstyrelsen beslutade 2023-08-21 §306 i samrådsskedet att tillstyrka 
detaljplanen och  uppmanade Samhällsbyggnadsnämnden att öka möjligheterna 
att nyttja byggrätten söder om scoutstugan.  
Synpunkterna Kommunstyrelsen framförde i samrådet har beaktats i den mån 
det går. Planen bör ej antas innan exploateringsavtal tecknats. Exploaterings-
avtalet behövs för att reglera finansiering av kompensationsåtgärder och 
exploateringsbidrag för gång- och cykelväg längs med Boråsvägen. 

Beslutsunderlag 
1.Underrättelse om granskning för Dalsjöfors, Tummarp 1:116 m.fl. - 
Tummparsskolan 
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermasson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
anser att synpunkterna Kommunstyrelsen framförde i samrådet har beaktats i 
den mån det går och har inget övrigt att erinra. Planen bör ej antas innan 
exploateringsavtal tecknats. 

Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) och kommunalrådet Andreas Exner 
(SD) yrkar att Kommunstyrelsen avstyrker detaljplanen med synpunkter, se 
bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Niklas Arvidsson (KD) och Andreas Exners (SD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering 
begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Niklas Arvidsson (KD) och Andreas 
Exners (SD) yrkande. 

Omröstning  
Vid omröstning röstas ja av Linnea Kläth (MP), Marie Jöreteg (M), Ylva 
Lengberg (S), Anne Rapinoja (V), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), 
Annette Carlson (M), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av 
Helena Ishizaki (KD), Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och 
Kristian Silbvers (SD). 
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§ 130 Dnr KS 2019-004633.1.1.2 

Granskningsyttrande över detaljplan för Kyllared, del 
av Svensgärde 3:1 med flera 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Planens syfte är att utöka befintligt verksamhetsområde i Kyllared. Detaljplanen 
har initierats av Kommunstyrelsen och förslaget överensstämmer med 
översiktsplanens intensioner.  
 
Planområdet ligger utmed Kyllaredsvägen och är ca 3,5 hektar stort, varav ca 
1,4 ha föreslås utgöra industrimark. Detaljplanen möjliggör en relativt stor 
industritomt, alternativt två eller tre mindre tomter. 
I samrådsskedet yttrade sig Kommunstyrelsen om att man önskar öka andelen 
industrimark inom planområdet samt att möjligheten att använda planområdet 
för en eventuell återvinningscentral studeras i arbetet med detaljplanen.  
 
Önskemålet om att utöka andelen industrimark har inte tillgodosetts, då 
omkringliggande ytor som planläggs som naturmark behövs för att bibehålla 
markens vattenhållande kapacitet vid framtida översvämningar samt för att 
säkra Kronängsbäckens naturvärden.  
Möjligheten till återvinningscentral har studerats mellan samråd och granskning. 
Denna detaljplan omöjliggör inte en eventuell återvinningscentral om det skulle 
bli aktuellt i framtiden. 

Beslutsunderlag 
1. Underrättelse om granskning för detaljplan för Kyllared, del av Svensgärde 
3:1 med flera, Borås Stad, BN2019-1097 
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§ 131 Dnr KS 2024-001312.4.3.25 

Ansökan om medel för lokal utveckling 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Ansökningarna nr 18 från Dalsjöfors vägförening och 23 från Hässleholmen 
Bollklubb i samarbete, avslås. 
Rapporteringen av delegerade beslut läggs till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
De politiker som Kommunstyrelsen givit delegation för ansökningar om Medel 
för lokal utveckling upp till 100 tusen kronor, hade beslutsmöte den 21 mars 
2024. Där beviljades 13 ansökningar, 8 avslogs, samt 2 ansökningar på över 100 
tkr rekommenderades Kommunstyrelsen att avslå.  
Beviljades: 
Ljushults hembygdsförening 48 tkr automover gräsklippare och säkra 
eltillförseln 
Dannike hembygdsförening 20 tkr teknisk utrustning som rauter, 
accesspunkter, installation 
Kinnarumma byalag 32 740 kr rnergieffektivisering kraftigare luftvärmepump 
Knalleslöjdarna 69 890 kr 8 tält vid Boråstorpet för vår/höstmarknad 
Sandareds ryttarförening 100 tkr omvandla skogsväg till ridväg runt Vatthult 
ESF i Borås Ekhagen 100 tkr förnya lekplatsen Frufällan 
Sjömarkenkyrkan 85 tkr multisporthall, inkl ansiktslyft, redskap, samt eventuellt 
lås 
Viaredssjöns segelsällskap 43 tkr bryggrenovering samt två ramper 
Öresjö SS 90 tkr läktare Skogsryd 
Framtid Bredared 97 500 kr bereda ängsyta för evenemang 
Hestra IF 20 tkr 5 infotavlor Rya Åsar 
BiB och Borås City 100 tkr mötesplats på Stora Torget 
Föreningen Hemgården 36 tkr loppis Södra Torget, tält m m 
 
Avslogs: 
"Sjömarken" 
Albanskt kulturcenter 
Hässleholmen bollklubb (utrustning Bodavallen) 
Vävkompaniet ek för 
Föreningen Hemgården (jubileumsaktiviteter, registrerad ansökan 14) 
Föreningen Hemgården (registrerad ansökan 19 loppis 38 tkr) 
Gånghester Sportklubb 
Föreningen Hemgården (drama-aktivitet) 
 
Rekommenderades Kommunstyrelsen att avslå, med motiv: 
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Dalsjöfors vägförening; Det pågår utredning hos Kommunstyrelsen Mark och 
Exploatering kring hur Borås Stad ska förhålla sig till vägföreningar utanför 
staden Borås. 
 
Hässleholmen Bollklubb i samarbete; För dyrt projekt för att kunna rymmas 
inom medlens direktiv 

Beslutsunderlag 
1. Delegationsbeslut 21 mars 2024 Medel för lokal utveckling 2024 nr 1-23 
2. Ansökan nr 18 Dalsjöfors vägförening med kompletteringar 
3. Ansökan nr 23 Hässleholmen bollklubb i samarbete 
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§ 132 Dnr KS 2023-007333.3.4.0 

Kollektivtrafikplan för staden Borås 2035 

Kommunstyrelsens beslut 
Anta kollektivtrafikplan för staden Borås 2035.  
Påbörja arbetet med en handlingsplan för att konkretisera genomförandet av 
kollektivtrafikplanen. 
 
I beslutet deltar inte Niklas Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas 
Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och Anne Rapinoja (V). 

Sammanfattning av ärendet 
Kollektivtrafikplan för staden Borås 2035 har arbetats fram tillsammans av 
Borås Stad, Västra Götalandsregionen och Västtrafik. 
 

 

Syftet med kollektivtrafikplanen är att peka ut riktningen för att stödja hållbar 
region- och stadsutveckling, möta kommunens befolkningstillväxt och uppnå 
en ökad marknadsandel för hållbara resor. Med kollektivtrafikplanen skapas en 
gemensam målbild så att kollektivtrafikens utveckling och stadsutvecklingen går 
hand i hand och stödjer varandra långsiktigt. 

Beslutsunderlag 
1. Kollektivtrafikplan Borås 2035 
2. Kollektivtrafikplan remissammanställning 

Förslag och yrkanden 
Kommualrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
beslutar att Anta kollektivtrafikplan för staden Borås 2035.  Påbörja arbetet 
med en handlingsplan för att konkretisera genomförandet av 
kollektivtrafikplanen. 
 
Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) och Kommunalrådet Andreas Exner 
(SD) yrkar Kommunstyrelsen beslutar  att återremittera ärendet för 
kollektivtrafikplan för staden Borås 2035. Kommunstyrelsen anser att följande 
synpunkter ska beaktas och bearbetas: 2.1.1 - Ytterligare översyn behöver göras 
av den befolkningsprognos som hänvisas till i planen. Befolkningsprognosen 
beräknar med en ungefärlig ökning om 1000 personer per år vilket inte bör vara 
rimligt med tanke på de senaste årens betydligt lägre ökning per år. 2.3.3 - 
Planen uttrycker att förtätning av bostäder ska planeras inom 400 meter från 
kollektivtrafiken och att de urbana stråken ska prioriteras. Detta kommer 
medföra begränsning för framtida stadsutveckling och vart exploatering kan 
ske. 3.3 - Planen uttrycker att för att göra kollektivtrafiken mer attraktiv och 
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effektiv behöver restiderna kortas. Men att detta kan göras genom färre byten 
nämns inte, vilket bör vara en möjlig väg att gå eftersom en del linjer på senare 
tid fått fler byten beroende på vart resan leder efter Södra Torgets 
ombyggnation. 4.1 - ”Prioritering av kollektivtrafik, cykel och gång framför 
andra färdmedel.” Bilen kommer fortsatt att behöva användas som färdmedel 
och möjlighet till att ta bilen in till centrum får inte begränsas, för de som av 
olika anledningar är i behov av bilen, till förmån för övriga färdmedel. - 
”Parkeringstal och prissättning av parkeringsplatser bör bidra till att öka det 
hållbara resandet.” Fortsatt kommer bilen att vara viktig för många som 
färdmedel, särskilt för de som har svårt att gå längre sträckor, därför får 
möjlighet till att ta bilen till centrum inte begränsas i för stor utsträckning med 
dessa metoder. Dessa punkter är återkommande på olika ställen i planen och 
behöver bearbetas genomgående, se bilaga.  
 

 

 

 

Anne Rapinoja (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar att återremittera 
ärendet, se bilaga.  

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om ärendet ska avgöras idag 
och dels till om ärendet ska återremitteras och finner att förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
 
Beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen:  
Ärendet ska avgöras idag. 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD) 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån för sitt yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Anne Rapinoja (V) till förmån för sitt yrkande. 
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